
 Protokół 
XXXIX sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 24 stycznia 2018 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w siedzibie przy ul. Wyspiańskiego 27. 
Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 17:50. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (11 osób obecnych) obrady XXXIX Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 
otworzył Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Warsztę – pracownika 
Wydziału Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Radni 
nie wnieśli uwag. 
 

Głosowanie nad porządkiem obrad: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
 
3. Projekt uchwały w sprawie uwag do koncepcji organizacji ruchu na terenie Łazarza. 
 
Godz. 18:00 – do sesji dołączyła radna Bogna Zielińska. Od tej pory w obradach brało udział 
12 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Filip Olszak, przedstawił wypracowany przez Zarząd projekt uchwały, 
po zakończeniu spotkań z mieszkańcami w sprawie konsultacji społecznych koncepcji 
organizacji ruchu na osiedlu .Do przedstawionego przez Zarząd projektu uchwały radni nie 
wnieśli uwag. Przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/249/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 3). 
 
4. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zamiaru zbycia lokalu położonego 

w budynku przy ul. Jarochowskiego 49. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił treść pisma Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 
zwracającego się z prośbą o zaopiniowanie lokalu przy ul. Jarochowskiego. Następnie 
odczytał projekt uchwały pozytywnie opiniującej. Radni nie wnieśli uwag.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 



W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/250/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 4). 
 
Godz. 18:08 - do sesji dołączył radny Tomasz Wojciechowski. Od tej pory w obradach brało 
udział 13 radnych. 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 

w sprawie nazwania drogi wewnętrznej imieniem Rudolfa Weigla. 
 
Przewodniczący Rady oddał głos Przewodniczącej Zarządu Marii Łazarz, która odczytała 
treść pisma GEOPOZ-u przekazującego projekt uchwały RMP w sprawie nazwania drogi 
wewnętrznej odchodzącej od ul. Rokietnickiej imieniem Rudolfa Weigla. Następnie 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały pozytywne opiniującej. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/251/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 5). 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Rejon Hetmańskiej i Góreckiej”. 

 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, poinformował, iż Miejska Pracownia Urbanistyczna 
planuje przystąpić do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu położonego w rejonie ul. Hetmańskiej i Góreckiej i prosi o zaopiniowanie tego 
zamiaru. Zarząd Osiedla przygotował projekt uchwały pozytywnie opiniującej, do którego 
radni nie wnieśli uwag. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/252/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 6). 
 
7. Projekt uchwały w sprawie rekomendacji dla Poznańskiego Stowarzyszenia 

Animatorów Kultury w zakresie realizacji zadania „Z apewnienie środowiskowego 
wsparcia dla osób starszych, emerytów, rencistów, poprzez organizację spotkań 
okolicznościowych i integracyjnych w Parku Kasprowicza i Ogrodzie Łazarz, 
połączonych z rekreacją ruchową itp., organizowane przez podmioty niezaliczane do 
sektora finansów publicznych” w obszarze działalności na rzecz osób w wieku 
emerytalnym w roku 2018 na terenie Osiedla Św. Łazarz.  

 
Przewodnicząca Zarządu poinformowała, że do Rady zgłosiło się Poznańskie Stowarzyszenie 
Animatorów Kultury z prośbą o rekomendację w zakresie realizacji zadania polegającego na 
zapewnieniu środowiskowego wsparcia dla osób starszych, emerytów i rencistów, ujętego 
w planie finansowym Osiedla na rok 2018. Stowarzyszenie to co roku podejmuje się realizacji 
zadania zapewnienia środowiskowego wsparcia dla osób starszych, emerytów, rencistów, 



poprzez organizację spotkań okolicznościowych i integracyjnych .Realizacja zadań była 
zawsze pozytywnie opiniowana i  w związku z tym radni postanowili udzielić rekomendacji. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/253/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 7). 
 
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 
 
Przewodnicząca Zarządu przedstawiła propozycję rozdysponowania środków, które trafiły do 
rezerwy po nieprzyjęciu do realizacji zadań przez miejskie jednostki i wydziały. Radni nie 
wnieśli uwag. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/254/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 8). 
 
9. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o umożliwienie 

realizacji całości zadania „Rozbudowa Placu Nowakowskiego – Zielony Przystanek-
plac Nowakowskiego” przez Zarząd Zieleni Miejskiej. 

 
Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz przypomniała, że szacunkowy koszt realizacji zadania 
polegającego na rozbudowie placu Nowakowskiego wynosi ok. 1 400 000 zł. Wszystkie 
zadania o wartości przekraczającej 1 mln zł powinny być realizowane przez Poznańskie 
Inwestycje Miejskie. Jednak ze względu na to, iż zadanie trafiło do Zarządu Zieleni Miejskiej 
jeszcze przed poznaniem w/w kwoty, wszelkie dotychczasowe ustalenia uzgadniane były 
z ZZM i to na jego zlecenie powstał ostateczny projekt rozbudowy placu, Zarząd 
zaproponował skierowanie wniosku do PMP o umożliwienie Zarządowi Zieleni Miejskiej 
realizacji przedmiotowego zadania w całości. Radni przychylili się do propozycji Zarządu. 
 
Godz. 18:50 - do sesji dołączył radny Hieronim Kozłowski. Od tej pory w obradach brało 
udział 14 radnych. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/255/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 9). 
 
10. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o podjęcie 

działań zmierzających do budowy sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic 
Chociszewskiego i Kasprzaka. 

 
Przewodniczący Rady Filip Olszak przypomniał, że uchwała w przedmiotowej sprawie 
została podjęta już w grudniu. Wówczas, Zarząd Dróg Miejskich poinformował, iż decyzja 
o zasadności budowy sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic Chociszewskiego 



i Kasprzaka, uzależniona jest od wyników konsultacji społecznych przeprowadzanych na 
Łazarzu w związku z koncepcją zmiany organizacji ruchu.  
Spotkania z mieszkańcami już się odbyły, mieszkańcy podczas nich wnioskowali o 
wykonanie sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic Chociszewskiego i Kasprzaka.  
Wobec tego Przewodniczący zaproponował ponownie podjęcie uchwały, uwzględniającej 
wyniki konsultacji.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, po czym przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się –0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/256/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 10). 
 
11. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Osiedla do prac w Zespole 

ds. PBO 2019.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady wpłynęło pismo Gabinetu Prezydenta 
zwracające się z prośbą o delegowanie jednego reprezentanta Rady do prac w Zespole ds. 
PBO 2019. Zarząd zaproponował, aby jako przedstawiciela Rady wyznaczyć radną Bognę 
Zielińską.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/257/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 11). 
 
12. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla. 

 
Przewodnicząca Zarządu przypomniała, że projekt uchwały został przesłany radnym 
mailowo. Przewodnicząca zaproponowała jednak umniejszenie kwot dla osób nieobecnych 
podczas sesji. Przewodnicząca zapytała radnych o uwagi, których nie wniesiono. 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/258/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 12). 
 
13. Przedstawienie propozycji dot. budowy miejsc parkingowych w Parku Kasprowicza. 
 
Punkt omówiony przed otwarciem sesji. 
 
14. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej 

informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 
 
Godz. 19:30 – do sesji dołączyła radna Agnieszka Michalak-Pietkiewicz. Od tej pory 
w obradach brało udział 15 radnych. 



 
Przewodnicząca Zarządu zapoznała radnych z korespondencją wpływającą do Zarządu i Rady 
dot.: 
- środków niewykorzystanych przez ZDM w 2017 r.; 
- przebudowy Rynku Łazarskiego; 
- pawilonu handlowego przy ul. Głogowskiej; 
- programu Kawka BIS. 
 
Godz. 19:40 – sesję opuścił radny Piotr Pałgan. Od tej pory w obradach brało udział 
14 radnych. 
 
Godz. 19:45 – sesję opuścił radny Tomasz Wojciechowski. Od tej pory w obradach brało 
udział 13 radnych. 
 
Następnie, Przewodnicząca poprosiła o sugestie dot. organizacji tegorocznego festynu dla 
mieszkańców, który zrealizowany zostanie przez Estradę Poznańską. 
Radni zostali poproszeni także o zgłaszanie propozycji do tegorocznej edycji konkursu 
grantowego. Wstępnie ustalono, iż zadanie, jakie Osiedle zgłosi w tym roku do konkursu 
będzie polegało na modernizacji alejek w Parku Kasprowicza. 
 
15. Wolne głosy i wnioski. 
 
Radni nie wnieśli wniosków. 
 
16. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 20:20. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                          Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Warszta                                                                       (-) Filip Olszak 



Przewodniczący        Poznań, 17 stycznia 2018 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

 
W uzupełnieniu do zawiadomienia o zwołaniu XXXIX sesji Rady Osiedla Św. Łazarz na 

dzień 24 stycznia 2018 r. o godz. 17:30 przedstawiam następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie uwag do koncepcji organizacji ruchu na terenie Łazarza. 

4. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zamiaru zbycia lokalu położonego 

w budynku przy ul. Jarochowskiego 49. 

5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 

w sprawie nazwania drogi wewnętrznej imieniem Rudolfa Weigla. 

6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Rejon Hetmańskiej i Góreckiej”. 

7. Projekt uchwały w sprawie rekomendacji dla Poznańskiego Stowarzyszenia 

Animatorów Kultury w zakresie realizacji zadania „Zapewnienie środowiskowego 

wsparcia dla osób starszych, emerytów, rencistów, poprzez organizację spotkań 

okolicznościowych i integracyjnych w Parku Kasprowicza i Ogrodzie Łazarz, 

połączonych z rekreacją ruchową itp., organizowane przez podmioty niezaliczane do 

sektora finansów publicznych” w obszarze działalności na rzecz osób w wieku 

emerytalnym w roku 2018 na terenie Osiedla Św. Łazarz.  

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 

9. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o umożliwienie 

realizacji całości zadania „Rozbudowa Placu Nowakowskiego – Zielony Przystanek-

plac Nowakowskiego” przez Zarząd Zieleni Miejskiej. 

10. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o podjęcie 

działań zmierzających do budowy sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic 

Chociszewskiego i Kasprzaka. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Osiedla do prac w Zespole 

ds. PBO 2019. 

12. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla. 

13. Przedstawienie propozycji dot. budowy miejsc parkingowych w Parku Kasprowicza.  



14. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją przedstawienie bieżącej informacji 

z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

 
Przewodniczący 

Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

               (-) Filip Olszak 
 
 


